
PROTOKÓ£ 
z XV sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 29 wrze�nia 2011 roku 
w siedzibie Urzêdu Gminy 

 
Pocz¹tek obrad sesji godz.11.00 , zakoñczenie obrad godz.13.30 
W obradach sesji uczestniczyli kierownik Posterunku Policji Jacek Pùaszewski , Prezes  
Zarz¹du Oddziaùu Gminnego ZOSP RP w Marciszowie Andrzej Kiper , Pan Stefan 
Zawierucha Wójt Gminy , Pani Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy , Pani Krystyna 
Magda Skarbnik Gminy, radni Powiatu kierownicy referatów Urzêdu Gminy, soùtysi. 
Ad.1 i 2  
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy Marciszów dokonaù otwarcia obrad sesji 
witaj¹c jej uczestników.   
Zapoznaù z proponowanym porz¹dkiem obrad , który przedstawia siê nastêpuj¹co :  
1/ Otwarcie obrad sesji. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjêcie protokoùu z XIII i XIV nieplanowanej sesji. 
5/ Informacja Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami. 
6/ Bezpieczeñstwo na terenie Gminy Stra¿ �Policja. 
7/ Analiza realizacji bud¿etu za I póùrocze 2011 roku. 
8/ Analiza realizacji uchwaù za I kwartaù 2011 roku. 
9/ Podjêcie uchwaù  w sprawach :  
a/ Prokuratury Rejonowej w Kamiennej Górze. 
b/ Uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziaùania Przemocy w Rodzinie w Gminie  
    Marciszów  na lata 2011-2015, 
c/ zmiany w uchwale bud¿etowej na 2011 rok. 
10/ Interpelacje i zapytania radnych. 
11/ Sprawy ró¿ne. 
12/ Zamkniêcie obrad sesji. 
Uwag i innych propozycji nie zgùoszono. 
Porz¹dek obrad zostaù przyjêty jednogùo�nie.  
Ad.3. 
Stwierdzenie quorum. 
Na  podstawie listy obecno�ci Przewodnicz¹cy Rady Gminy stwierdziù quorum, listy 
obecno�ci radnych i soùtysów stanowi¹ zaù¹cznik nr 1 i 2 do protokoùu. 
Ad.4. 
Przyjêcie protokoùów. 
Przyjêto b/u 
Ad.5. 
Informacja Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami. 
Wójt Gminy zapoznaù ze sprawami miêdzy sesjami  
- braù udziaù w nieplanowanej sesji  w sierpniu,  
- odbyù cztery spotkania z prezesem nowej spóùki WZWiK , która nie wprowadziùa nowych  
  cen wody , przybli¿yù szczegóùy aktualnej sytuacji ,  
- Oprócz funkcjonuj¹cego mecenasa z Wrocùawia jest na etapie szukania nowego bardzo   
   mocnego biura prawnego w Warszawie w celu  powierzenia prowadzenia sprawy WZWiK,  
- przypomniaù, ¿e ku koñcowi zbli¿a siê budowa oczyszczalni i kanalizacji i ma nadziejê, ¿e  
   przyniesie ona okre�lone efekty,  
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- uczestniczyù w spotkaniu n/t przejêcia czê�ci dziaùek od PKP bezpùatnie, które s¹ PKP     
   niepotrzebne i po, których  przebiegaj¹ drogi gminne gminie,  
Na obrady sesji przybyùa Pani Ewa Kocemba Starosta kamiennogórski , któr¹ 
przewodnicz¹cy Rady Gminy serdecznie przywitaù. 
Ad.6.  
Bezpieczeñstwo na terenie gminy. 
Uczestnicz¹cy w obradach pan Andrzej Kiper Prezes nowo wybranego Zarz¹du Oddziaùu 
Gminnego ZOSP RP w Marciszowie zrelacjonowaù aktualn¹ sytuacjê w OSP i poinformowaù, 
¿e na terenie Gminy Marciszów funkcjonuj¹ trzy jednostki OSP  tj. Marciszów, Pastewnik i 
Úwidnik. W okresie od 1 stycznia 2011 do 6 wrze�nia 2011 roku ogóùem byùo 91 wyjazdów 
do zdarzeñ w tym 53 po¿ary w tym 8 po¿arów budynków, 30 po¿arów suchej trawy , 2 po¿ary 
stogów z sianem , 2 po¿ary przewodów kominowych, 7 po¿arów lasów, 1 po¿ar altanki,1 
po¿ar motocykla, 2 po¿ary drzew. Na terenie Gminy miaùy miejsca du¿e po¿ary i tak  3 
kwietnia b.r.  br. w budynku w Wiesciszowicach , 5 maja w budynku w Domanowie ,  5 
czerwca w budynku w Marciszowie oraz  6  wrze�nia w Ciechanowicach. Ponadto usuwano 
miejscowe zagro¿enia  w ilo�ci 38 w tym 7 kontroli i monitoringu rzeki, 1 akcja powódz, 13 
usuniêã rozlewów ropnych z jezdni, 3 wypadki drogowe , 1 pomoc w dostaniu siê policji do 
mieszkania , 1 wypompowywanie wody piwnicy,1 usuwanie gniazda szerszeni,1 
poszukiwanie zaginionej osoby , zabezpieczenie PSP, 3 ãwiczenia � kontrole PSP. 
Poprosiù o  pytania. 
Radny Adam Ry¿owski Wie�ciszowiece 
Zwróciù siê z zapytaniem do prezesa o przedstawienie zaanga¿owania poszczególnych 
jednostek. 
Prezes w odpowiedzi przedstawiù , ¿e ogóùem jednostka OSP  Pastewnik odbyùa 7 wyjazdów 
alarmowych w tym do 4 po¿arów budynków , 1 do po¿aru ù¹k , 1 do zabezpieczenia budynku 
po po¿arze oraz 1 wyjazd do usuniêcia oleju z jezdni. 
Jednostka OSP Úwidnik wykonaùa 2 wyjazdy alarmowe w tym do po¿aru �mietniska i 
usuniêcia drzewa po �nie¿ycy. 
Radny podziêkowaù za informacjê. 
Innych zapytañ nie zgùoszono, szczegóùowa informacje stanowi zaù¹cznik nr 3 do protokoùu. 
Ad.6.  
Uczestnicz¹cy w obradach sesji Pan Jacek Pùaszewski kierownik Posterunku Policji w 
Marciszowie przedstawiù stan bezpieczeñstwa i porz¹dku publicznego na terenie Gminy 
Marciszów w okresie od 1 stycznia 2011 do 29 wrze�nia 2011 roku. 
Szczegóùowa informacja stanowi zaù¹cznik nr 3 do protokoùu. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poprosiù o pytania. 
Radna Zofia Siudak  Ciechanowice 
Zwróciùa siê z zapytaniem czy w bie¿¹cym roku odbyùo siê spotkanie z dzieãmi szkoùy 
podstawowej n/t bezpiecznej drogi do szkoùy. 
W odpowiedzi kierownik poinformowaù,  ¿e takie spotkanie odbyùo siê w przedszkolu ju¿ w 
Ciechanowicach i Marciszowie  natomiast ze wzglêdu na nawaù obowi¹zków w szkole  z 
uczniami od 1-3 odbêdzie siê w miesi¹cu paêdzierniku , s¹ jednak prowadzone pogadanki z 
gimnazjalistami n/t zagro¿eñ wynikaj¹cych z ró¿nych zagro¿eñ. 
Radny Adam Ry¿owski  Wie�ciszowice 
Zwróciù siê do kierownika posterunku w  sprawie przeznaczonych  przez Radê Gminy 
�rodków na dofinansowania wyposa¿enia samochodu posterunku  i wówczas te¿ padùo 
stwierdzenie, i¿ bêdzie zatrudnionych 5 funkcjonariuszy policji w Marciszowie, a jest obecnie  
4 funkcjonariuszy prosi o wyja�nienie. 
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W odpowiedzi kierownik posterunku poinformowaù , ¿e na chwilê obecn¹ faktycznie etatowo 
jest 4 funkcjonariuszy  sytuacja ta jest spowodowana m.in. umo¿liwieniem zgodnie z now¹ 
ustaw¹ przej�cia policjantów na emerytury i stany te nie zostaùy uzupeùnione.  
Radny zwróciù siê do Skarbnika Gminy z pro�b¹ aby  kwota z przeznaczeniem na 
wyposa¿enie samochodu dla policji nie przepadùa i poinformowaù, ¿e Rada Soùecka z 
Wie�ciszowic przeznaczyùa 1000 zù na kserokopiarkê dla posterunku. 
Kierownik posterunku podziêkowaù za wsparcie i pomoc oraz podziêkowaù za wspóùpracê.  
Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowice 
W zwi¹zku z maj¹cymi miejsce czêstymi po¿arami na terenie naszej gminy uwa¿a , ¿e klucze 
hydrantów powinny byã dostêpne odpowiedniej osobie , a ponadto ludzie byã przeszkoleni w 
tym kierunku, ¿eby zanim przyjedzie stra¿ po wodê do po¿aru byùo wszystko przygotowane 
czyli otwarty hydrant. 
Innych zapytañ nie zgùoszono.  
Ad.7. 
Analiza realizacji bud¿etu gminy Marciszów za I póùrocze 2011 roku. 
Pani Krystyna Skarbnik odczytaùa uchwaù¹ Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocùawiu 
dot. pozytywnego zaopiniowania  sprawozdania z realizacji bud¿etu za I póùrocze 2011 roku. 
Radny Adam Ry¿owski  Wie�ciszowice  
Zwróciù siê w sprawie zapisu w  sprawozdaniu dot. zwolnienia z opùat podatku  zakùadu Kari 
w Marciszowie gdzie m.in. jest zapis o rozbudowie tego zakùadu i z czym siê radny nie 
zgadza. 
W swojej wypowiedzi przypomniaù, ¿e radnym jest 20 lat i chodzi pieszo po gminie poniewa¿ 
nie ma samochodu i w dalszym ci¹gu przechodz¹c w pobli¿u zakùadu w¹cha to czego nie 
powinien i nie potrafi zrozumieã, ¿e wùadze tej gminy nie potrafi¹ przez 15 lat 
wyegzekwowaã tego do czego zakùad zostaù zobowi¹zany, a co  jest podstawow¹ rzecz¹ dla 
ochrony �rodowiska.  
Zapis o rozbudowie zakùadu i jej obecn¹  realizacjê  porównaù do zwykùego mieszkañca , 
który musi mieã oczyszczalniê i szambo , a zakùad w dalszym ci¹gu nie ma nic. 
Wójt Gminy ustosunkowuj¹c siê do wypowiedzi radnego zwróciù siê o nie dezinformowanie 
ludzi, bo nie ma takiej mo¿liwo�ci ¿eby nie ��mierdziaùo� szczególnie w okresie wêdzenia  
ryb, sam mieszka w pobli¿u zakùadu  i czuje to wszystko. Poinformowaù jednak, ¿e zakùad 
posiada podczyszczalniê , kontrolowan¹ regularnie m.in. przez inspekcjê sanitarn¹ , bo w 
innym przypadku nie mógùby funkcjonowaã , a w rozwój wùasny firmy wùo¿ono  2 miliony 
zùotych. W zwi¹zku z powy¿szym dok¹d bêdzie wójtem i bêdzie wyst¹pienie o zwolnienie z 
podatku  firmy to bêdzie pomagaù, poniewa¿ jest tam zatrudnionych w zale¿no�ci od sezonu 
od 60 do 120  ludzi. Nieprzyjemnie zapachy trzeba prze¿yã , podobnie jak jesienne prace 
m.in. rozwo¿enie obornika , bo tego  nie mo¿na zabroniã i pewne niedogodno�ci na wsi trzeba 
znie�ã. Pozostaje czekaã i mieã nadziejê, ¿e poprawi siê sytuacja w momencie wybudowania 
oczyszczalni w Marciszowie.   
Zwróciù uwagê na ogóln¹ kwotê umorzeñ tj. okoùo 10 tysiêcy , co w porównaniu z innymi 
gminami nie jest du¿o i stwierdziù, ¿e w ¿adnym punkcie prawa nie przekroczyù swoich 
kompetencji. 
Radny Adam Ry¿owski  Wie�ciszowice 
Przypomniaù czasy kiedy wójtem byùa pani Teresa Szarek , a pan Stefan Zawierucha zastêpc¹ 
wójta wówczas jeden z mieszkañców hoduj¹cych  trzodê chlewn¹ wywoziù  nie zjedzony 
przez trzodê pokarm na pola, co powodowaùo niesamowity fetor radny  uwa¿a, ¿e to jest 
podobna sytuacja i nale¿y zrobiã co� ¿eby takiej sytuacji unikn¹ã. 
Wójt powtórzyù ponownie, ¿e to co miaùo zostaã wykonane w zakùadzie Kari zostaùo 
wykonane.  
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Innych zapytañ nie zgùoszono. 
Ad.8. 
Analiza realizacji uchwal za I póùrocze 2011 roku. 
Analizy dokonaùa pani Krystyna Kwiatkowska  Sekretarz Gminy Marciszów. 
Do przedstawionej informacji uwag nie wniesiono. 
Szczegóùy zostaùy zawarte w informacji , które stanowi¹ zaù¹cznik nr 4 do protokoùu.   
Ad.9. 
Podjêcie uchwaù  w sprawach :  
- Prokuratury Rejonowej w Kamiennej Górze  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 5 
do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : uchwalenia gminnego programu przeciwdziaùania  
   przemocy w rodzinie na terenie Gminy Marciszów na lata 2011-2015. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 6 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie zmian w uchwale bud¿etowej na rok 2011 
  Skarbnik Gminy Marciszów odczytaùa tre�ã projektu uchwaùy i poinformowaùa, ze     
  szczegóùy uchwaùy zostaùy omówione na posiedzeniu ka¿dej komisji Rady. 
Uwag nie zgùoszono  
Rada  w  gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 7 do 
protokoùu. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy oddaù gùos pani Ewie Kocemba Staro�cie Kamiennej Góry. 
Pani Ewa Kocemba  Starosta kamiennogórski przeprosiùa za spóênienie witaj¹c wszystkich 
uczestników sesji. 
Poinformowaùa, ¿e jest taki zamiar a¿eby w ka¿dej sesji Rady Gminy uczestniczyù 
przedstawiciel Starostwa. 
Ponadto podziêkowaùa Wójtowi Gminy oraz Radzie Gminy za podjêcie uchwaùy dot. pomocy 
w dofinansowaniu bloku operacyjnego w Kamiennej Górze, otwarcie którego wùa�nie siê 
odbyùo i w , którym radni brali udziaù maj¹c okazjê zobaczyã powstaù¹ inwestycjê. 
Podziêkowaùa te¿ za dziaù w uroczysto�ci �wiêto mleka przybli¿aj¹ szczegóùy tej uroczysto�ci 
która miaùa na celu wypromowanie jak te¿ pochwalenia siê dobrem powiatu  jakim jest 
mleko. Poinformowaùa , ¿e w przyszùym roku równie¿  odbêdzie siê taka uroczysto�ã 
poniewa¿ bêdzie ona wkomponowana w kalendarz imprez wojewódzkich i chciaùby aby 
impreza ta odbywaùa siê cyklicznie za ka¿dym razem  w innej gminie.  
Inicjatorzy otrzymali list od ministra rolnictwa chwal¹cy  idê promowania mleka jako 
zdrowego od¿ywiania  , a ponadto  jest to kwestia pokazania /mieszczuchom / krowy, kozy , 
owcy co wywoùaùo nie laba sensacjê, poniewa¿ dzieciom miejskim krowa kojarzy siê jako 
biaùo - fioletowa , a nie polska biaùo - czerwona. Bardzo du¿¹ pomoc otrzymaùa od pani 
Bo¿eny Koñczak radnej powiatu  przewodnicz¹cej  komisji rolnej kierownika Doradztwa 
Rolniczego oraz  pani Marii Bych radnej  Powiatu . 
Podsumowuj¹ uwa¿a, ¿e �wiêto speùniùo swoj¹ rolê , wrêczyùa podziêkowanie na rêce wójta 
za udziaù w tym przedsiêwziêciu zapraszaj¹c w wszystkich na przyszùy rok. 
Radny Andrzej Mitczak  Ciechanoice 
Podziêkowaù za zorganizowanie �wiêta mleka i zwróciù siê do Starosty w sprawach  : 
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uwzglêdnienia w bud¿ecie powiatu na 2012 rok dalsze zaùo¿enia barierek na drodze 
powiatowej tzw. �soùtysówce� w Ciechanowicach , a w bie¿¹cym roku jeszcze przed zim¹ 
zabezpieczenia w miejscach gdzie byùy bariery drewniane, 
Przypomniaù o 2 letniej ju¿ walce o zabezpieczenie rowu na odcinku drogi �soùtysówki od  
posesji nr 43 do posesji nr 44 w Ciechanowicach  do którego wpadaj¹ samochody przewa¿nie,  
wyci¹ga radny poniewa¿ posiada ci¹gnik  zwróciù siê wiêc o wykonanie tych prac, które byùy 
obiecane ju¿ przez poprzedni Zarz¹d Powiatu.. 
Zwróciù siê te¿ w sprawie drogi czê�ciowo gminnej , czê�ciowo powiatowej na odcinku drogi 
koùo posesji pani Teresy Postro¿nej w Ciechanowcach w kierunku obory radnego gdzie 
powstaùa wielka kaùu¿a, a po opadach zbiera siê tam ¿wir, piasek i inne naleciaùo�ci 
stwarzaj¹c niebezpieczeñstwo. 
Radny zwróciù siê te¿ z zapytaniem w sprawie od�nie¿ania wspólnego z Powiatem czy ju¿ s¹ 
prowadzone na ten temat rozmowy , bo jest tak ¿e te same ci¹gniki je¿d¿¹ce po drogach 
gminnych w wiêkszo�ci musz¹ przejechaã po tych samych drogach powiatowych wiêc uwa¿a, 
¿e nale¿y siê w tym temacie siê porozumieã, co byùoby z po¿ytkiem zarówno dla gminy jak i 
dla powiatu. 
Zwróciù siê z zapytaniem do Wójta Gminy odno�nie obecnego etapu wodoci¹gowania w 
Ciechanowicach. 
Poprosiù te¿ o przedstawienie jakie podjêto kroki w zwi¹zku z po¿arem w Ciechanowicach.  
Radna Zofia Siudak  
Dodaùa do sprawy zabezpieczenia rowu na tzw. soùtysówce w Ciechanowicach , ¿e 
mieszkañcy naszej gminy widz¹ o tej sytuacji i po prostu s¹ ostro¿ni gorzej z kierowcami , 
którzy o tym nie wiedz¹, ¿e ze wzglêdu na istniej¹cy tam stan  mo¿na  wpa�ã do rowu. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy o godzinie 12.15 ogùosiù 15 minutow¹ przerwê. 
O godzinie 12.30 Przewodnicz¹cy Rady Gminy wznowiù obrady sesji. 
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Poinformowaù o otrzymanej w przerwie wiadomo�ci, i¿ kolorowe jeziorka w 
Wie�ciszowicach zajêùy trzecie miejsca zgùoszone do 7 nowych cudów Polski. 
Radni przyjêli oklaskami przedstawion¹ informacjê , a Wójt zwróciù uwagê na to, ¿e to 
dzier¿awca jeziorek zainicjowaù sprawê wprowadzaj¹c je do plebiscytu pomimo, ¿e nie 
zawsze przychylnym okiem patrzono  siê na to co siê na jeziorkach dzieje. 
Uwa¿a, ¿e to bêdzie obiekt, który bêdzie promowaù gminê i  powiat  podobnie jak paùac w 
Ciechanowicach gdzie realizowane s¹  prace i ro�nie  kolejny kompleks na miarê kraju, co 
oczywi�cie nale¿y promowaã.  
Zwróciù siê do Starosty ¿eby siê uzupeùniaã w sprawach promocji naszej gminy przez powiat 
czego nie bardzo doczekaù siê od poprzednich wùadz powiatu pomimo, ¿e jest ten sam 
pracownik od promocji w powiecie uwa¿a, ¿e  to co jest nale¿y promowaã nie tylko w 
gminie. 
Pani Starosta przeka¿e odpowiednim pro�bê osobom w Starostwie i bêdzie interesowaùa siê 
ich realizacj¹. 
Ad.10. 
Interpelacje i zapytania radnych  
Radny Adam Ry¿owski  Wie�ciszowice 
Zwróciù siê z zapytaniem do Wójta Gminy czy prawd¹ jest ¿e wójt zostaù prezesem 
powiatowym Ochotniczej Stra¿y Po¿arnej  
W odpowiedzi wójt potwierdziù w zwi¹zku z czym radny pogratulowaù wrêczyù wójtowi 
bombonierkê. Innych interpelacji i zapytañ nie zgùoszono. 
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Ad.11 Sprawy ró¿ne. 
Wójt Gminy ponadto zapoznaù ze szczegóùami aktualnej sytuacji dot.wspólpracy z WZWiK i 
zezwolenia zwracaj¹c siê do Starosty o poparcie w odzyskaniu maj¹tku tym bardzie, ¿e 
Marciszów posiada cztery  najwiêksze zbiorniki wody podziemnej i nie wyobra¿a sobie ¿eby 
mieszkañcy naszej gminy  prosili Waùbrzych o wodê, któr¹ mamy wszêdzie. Ponadto 
powoùano referat w celu przejêcia ustawowego tego, co nale¿y do naszej Gminy tym bardziej, 
¿e  musi jako gospodarz gminy zapewniã mieszkañcom tak¹ podstawow¹ rzecz jak¹ jest  
woda. Przypomniaù szczegóùy i pocz¹tki sprawy. 
Ponadto powróciù do sprawy nielegalnego zamkniêcia w 1995 roku przez wodoci¹gi drogi w 
zwi¹zku z czym powstaù materiaù do postêpowania karnego i wezwania spóùki do kary   
dlatego te¿ trzeba  siê porozumieã , bo  prasa , któr¹ próbuje od 5 miesiêcy zainteresowaã boi 
siê sprawy jak ognia. Chc¹c znaã zainteresowanie spraw¹ zwróciù siê wiêc do radnych i 
soùtysów z pytaniem ile zebrano podpisów pod protestem  mieszkañców i radnych Gminy 
Marciszów , który otrzymali  w sprawie próby ograbienia gminy Marciszów z jej sieci 
wodoci¹gowo-kanalizacyjnej i traktowanie gminy przez MSWiA , poniewa¿ zamierza go ju¿ 
wysùaã bez wzglêdu na to ile tych podpisów zebrano. Uzupeùnieniem tego jest to, ¿e  nasza 
gmina od roku 2007 nie jest czùonkiem  zwi¹zku , a zwi¹zek w dalszym ci¹gu czyli od 4 lat  
posùuguje siê najwa¿niejszym aktem prawnym jaki jest statut zwi¹zku , który jest niezgody z 
prawem tym czasem zwi¹zek na nim dziaùa i nikt tego nie sprawdza dlatego wszelkie 
powa¿ne decyzjê / m.in. kredyty / podjête na bazie tego statutu powinny byã zanegowane.  
Nasze monity nic nie daj¹ , a woda dro¿eje. Stwierdziù na koniec, ¿e nasza gmina uniknêùa nie 
prawdopodobnego �bicza � finansowego bo za trzy miesi¹ce w porêczenia kredytów wejd¹ 
gminy bêd¹ce czùonkiem zwi¹zku i gdyby gmina nie wyst¹piùa,  nie mieliby�my o czym 
rozmawiaã.  
Radna Zofia Siudak  Ciechanowice 
Korzystaj¹c z obecno�ci Starosty i radnych powiatu  na obradach sesji zwróciùa siê w sprawie 
drogi powiatowej tzw�soùtysówki � przy posesjach nr 34 do nr 36 w Ciechanowicach, gdzie 
jest dziura w pobli¿u brzegu rzeki Bóbr , a  dalej jest skarpa jest to przy  posesji pani Skumiel.  
Ponadto przy wylocie tej drogi do gùównej jest obni¿enie koùo posesji pani Gargasiewicz 
gdzie jest konieczna naprawa. 
Ponadto radna poinformowaùa, ¿e dwie Rady Soùeckie Ciechanowice i Wie�ciszowice oraz 
czteroosobowa grupa opracowaùa projekt n/t paùacu w Ciechanowicach i kolorowych jeziorek 
w Wie�ciszowicach w celu zainspirowania �rodowisk pokazuj¹c co jest ùadnego na terenie 
tych soùectw na co z Fundacji Stowarzyszenia Granica otrzymali 4 tysi¹ce. Wiele prac ju¿ 
wykonano, szkolenie organizatorów turystyki , rajdy dla seniorów po Ciechanowcach i 
Wie�ciszowicach , pikniki , po za tym w planie jest utworzenie dwóch punktów informacji 
turystycznej  przygotowywane s¹ te¿ legendy i w projekcie jest te¿ zaplanowane opracowanie 
folderów  i wie, ¿e na komisji rewizyjnej wnioskowano o wspomo¿enie na zakup wiêkszej 
ilo�ci tych folderów na co jest wyra¿ona zgoda. W terminie do 10 listopada zamierzaj¹ 
posumowaã ten projekt na co zostan¹ wysùane zaproszenia. Poinformowaùa, ¿e  mieszkañcy 
uporz¹dkowali plac oraz most na tym szlaku. 
Starosta poinformowaùa, ¿e mo¿na zùo¿yã dodatkowy wniosek na te cele.  
Radna zwróciùa siê do Wójta Gminy o pinformowanie n/t stanu budynków i ich lokatorów po 
po¿arach jakie miaùy miejsce  na terenie gminy w ostatnim czasie. 
Poprosiùa o ptwierdzenie lub zaprzeczenie informacji o maj¹cym  powstaã na terenie naszej 
gminy sklepu Dino. 
Radny Adam Ry¿owski  Wie�ciszowice 
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Zwróciù siê do Wójta Gminy sprawie braku realizacji uchwaùy w sprawie szczepienia psów 
kiedy to ustalono, ¿e nie bêdzie podatku od posiadania psów ale w zamian za to mieszkañcy 
maj¹ je szczepiã. Radny zaobserwowaù jednak, ¿e okoùo 1/3 ilo�ci psów na wsi jest 
zaszczepiona reszta natomiast nie.  Rozmawiaù o tym  z lekarzem weterynarzem  i Urz¹d 
Gminy mo¿e siê zwróciã o przedstawienie wykazu psów zaszczepionych. Radny mówi o tym 
dlatego, ¿e jak kogo� pies ugryzie to nie bêdzie siê wówczas �ci¹gaã policji tylko ten  
wykaz powinien posiadaã soùtys i wówczas wszystko jest wiadomo. Sytuacja zdaniem 
radnego w tej kwestii jest makabryczna. 
Ponadto zwróciù siê z pytaniem do Skarbnika Gminy w sprawie zabezpieczenia w bud¿ecie 
gminy �rodków finansowych na podwy¿ki dla pracowników Urzêdu Gminy odnosz¹c siê do 
zùo¿onego przez grupê inicjatywn¹ pisma w tej  sprawie tym czasem radni i soùtysi  je 
otrzymali , pyta  co z  pracownikami  kiedy otrzymaj¹ tym bardziej, ¿e Skarbnik Gminy 
wówczas stwierdziùa, ¿e �rodki s¹ zabezpieczone w bud¿ecie prosiù  poinformowanie o tym w 
miesi¹cu paêdzierniku. 
Radny Józef Szoùdrowski  Sêdzisùaw 
Zwróciù siê do Starosty w sprawie wspóùpracy przy od�nie¿aniu dróg , które s¹ od�nie¿ane 
zarówno przez gminê jak te¿ przez powiat, chodzi o to, ¿eby sobie wzajemnie nie wchodziã w 
drogê o czym na pi�mie ju¿ do powiatu zgùosiù radnemu Powiatu Jarosùawowi Gêborysowi. 
Starosta w odpowiedzi poinformowaùa, ¿e je¿eli bêdzie w b.r. mo¿liwe domówienie siê w tej 
sprawie,  to tak bêdzie je¿eli nie to w przyszùy roku. 
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Przypomniaù, ¿e byù taki okres wspólnego od�nie¿ania z powiatem jednak powiat wówczas 
nie miaù pod sob¹ dróg wojewódzkich teraz je ma jednak  z do�wiadczeñ poprzedniej zimy 
wie, ¿e nie  jest to mo¿liwe i nierealne, ¿eby wszystko od�nie¿yã w jednym czasie i nie bêdzie 
to wystarczaj¹ce, ¿eby wszystkiemu podoùaã. Dokona dokùadnego bilansu sprawy i analizy , 
bo sytuacja zmienia siê radykalnie tym czasem  gro dróg zrobiono jako asfalt i natychmiast 
zostaùy wù¹czonego do od�nie¿ania.   
Pani Ewa Kocemba  Starosta  
Stwierdziùa , ¿e w synchronizacji od�nie¿ania mo¿e przeszkadzaã tabela okre�laj¹ca  
kolejno�ci  od�nie¿ania dróg powiatowych , których jest 220 km. 
Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowic  
Jest zdania ¿e w b.r. nale¿aùoby siê porozumieã z powiatem odno�nie krzy¿ówek ¿eby 
nawzajem gmina - powiat sobie nie zasypywaã, ponadto poinformowaù o dziurze na osuwisku 
na drodze w kierunku Miedzianki prosi o sprawdzenie. 
W imieniu mieszkañców Ciechanowic poinformowaù o lepszej wspóùpracy z obecnym 
Zarz¹dem Powiatu oraz pracownikami , co jest odczuwalne na terenie Ciechanowic i oby 
nast¹più ci¹g dalszy. 
Radna Teresa Mospan  Ciechanowice  
Zwróciùa siê do Starosty w imieniu mieszkañców w sprawie wykoszenia poboczy drogi 
powiatowej  od strony  Miedzianki  poniewa¿  wygl¹da ona  jak w¹wóz i stwarza 
niebezpieczeñstwo.  
Maria Bych radna powiatu  
Poinformowaùa, ¿e na wniosek pana Sochackiego z Ciechanowic zwróciùa siê o Starostwa o 
oznakowanie wiaduktu , wykoszenie poboczy i poszerzenie jezdni. 
Starosta  poinformowaùa, ¿e dokonano objazdu dróg, ¿eby wyùapaã prace najpilniejsze i  prace 
te bêd¹ sukcesywnie wykonywane jednak z powodu usterki sprzêtu prace zostaùy przerwane a 
ponadto trzeba   uzupeùniã ilo�ã  sprzêtu  niezbêdnego do wykonania tych prac 
Z osuwiskiem te¿ jest problem bo jest to sprawa wieloletnia ci¹gle jest robione i ci¹gle jest 
¿le. Jednak doùo¿y wszelkich starañ a¿eby wszystkie zebrane uwagi zostaùy uwzglêdnione. 
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Radny Adam Wrona Pastewnik  
Zwróciù siê z pro�b¹ do starosty w sprawie dróg do Pastewnika , których jest cztery  w 
Pastewniku i wszystkie w fatalnym stanie pomimo napisanych wielu pism do Starostwa brak 
reakcji.  
Damian Wójcik Radny Powiatu  
Poinformowaù o dokonanym obje¿dzie dróg powiatowych n terenie Gminy Marciszów i 
ustaleniach w , których  zadecydowano, ¿e w roku 2012 bêdzie jeden odcinek w Pastewniku 
zakoñczony.  
Soùtys Radosùaw Wróblewski  Nagórnik  
Zwróciù siê do starosty w sprawie postawienia wiaty przystankowej przy drodze w Pustelniku 
na kolonii Kocików w ramach wspóùpracy. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
W odpowiedzi poinformowaù, ¿e wiata zostanie wykonana i stwierdziù, ¿e szkoda i¿ nie 
przyszedù soùtys z t¹ sprawa do wójta. 
Wùadysùaw Wróblewski soùtys Domanowa 
Wyraziù niezadowolenie z wcze�niejszego niedopuszczenia soùtysa  do gùosu. 
Przewodnicz¹cy przypomniaù, i¿ w pierwszej kolejno�ci gùos maj¹ radni , z czym soùtys siê 
zgodziù. 
Soùtys podziêkowaù radnym w mieniu Rady Soùeckie i swoim  Urzêdowi Gminy za pomoc 
pogorzelcom i za dotrzymanie sùowa Wójtowi Gminy w tej sprawie.  
Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Zwróciùa siê do soùtysów  jako inkasentów pobieraj¹cych podatki przypominaj¹c, i¿ nikt inny 
jak tylko soùtysi mog¹ pobieraã podatki zgodnie z uchwalon¹ uchwaù¹ , która dokùadnie 
okre�la, kto jest na jego terenie do tego upowa¿niony. W sytuacji niemozno�ci wykonania 
tego przez inkasenta  nale¿y wcze�niej tak¹ sytuacje  zgùosiã wójtowi gminy, który wyznaczy 
z Urzêdu Gminy osobê do wykonania tego zadania na wsi , a¿eby umo¿liwiã mieszkañcom 
dokonania wpùaty podatku, poniewa¿ nie wolno podpisywaã kwitariuszy inblanko, którego w 
ka¿dej chwili Urz¹d Gminy mo¿e za¿¹daã.    
Radna Danuta  Wojtas  
Zwróciùa siê z pro�b¹ do wójta gminy o wyremontowanie  2 wolnych pomieszczeñ w 
budynku gdzie jest przedszkole w Sêdzisùawiu  na cele �wietlicy. Problemem jest tam 
uszkodzony przewód kominowy uniemo¿liwiaj¹cy ogrzanie tych pomieszczeñ, które byùo ju¿ 
niejednokrotnie robione. Pomimo jednak  zgùaszania i rozmawiania na ten temat z 
pracownikiem Urzêdu Gminy nie przyniosùo to ¿adnego rezultatu. Poinformowaùa o 
otrzymaniu nowego sprzêtu dla �wietlicy i niemo¿no�ci zùo¿enia go tych pomieszczeniach.      
Przypomniaùa Wójtowi o farbie. 
Stefan Zawierucha Wójt  Gminy  
Udzieliù odpowiedzi na zgùoszone sprawy, zaznaczaj¹c, ¿e s¹  to dodatkowe  obci¹¿enia dla 
bud¿etu w trakcie roku nie licz¹c oczywi�cie pilnych spraw bezpieczeñstwa czy zagra¿aj¹ce 
¿yciu , które musz¹ byã wykonane,  inne natomiast nie od razu. 
Wszystko musi byã zapisane w bud¿ecie , a oczekiwañ w trakcie roku zbiera siê bardzo du¿o 
wiêc nie jest w stanie wszystkiego wykonaã. 
W sprawie pomieszczeñ w budynku poszkolnym w Sêdzisùawiu poinformowaù , ¿e jest to 
kolejne dodatkowe  okoùo 20  tysiêcy jednak nie w b.r. bo nale¿y wykonaã to co jest 
zaplanowane tym hardziej, ¿e zaplanowane inwestycje w Sêdzisùawiu w b.r. to kwota 1 
miliona zùotych./ wymiana okien w budynku , koñczy siê termomodernizacja budynku , 
budowa szatni / a nie ma takiej drugiej wsi w gminie gdzie tyle przeznaczono na inwestycje.  
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Prosi w tej sprawie o kontakt z panem Markiem Banasiem , który wprowadzi to zadanie do 
planu na przyszùy rok. 
W sprawie od�nie¿ania krzy¿ówek bêd¹ rozmowy i zostan¹ wydane odpowiednie polecenia 
od�nie¿aj¹cym , bo jak jedzie powiat pierwszy to siù¹ rzeczy gmina nie odgarnie tej 
krzy¿ówki i odwrotnie , a  nie jest to takie trudne jednak  wygrywaj¹cy przetargi  
stawiaj¹ warunki  ,a  dotyczy to od�nie¿ania krzy¿ówek , mostów i przepustów dlatego nie 
widzi problemu w porozumieniu siê w tym temacie. 
W sprawie braku pi¹tego policjanta poinformowaù, ¿e jest deklaracja komendanta 
powiatowego i bêdzie w Marciszowie  jeszcze jeden policjant. 
W sprawie hydrantów wodnych to stra¿acy to doskonale potrafi¹ kwesti¹ s¹ klucze , które 
trzeba bêdzie im dostarczyã bêd¹ te¿ okresowo sprawdzane hydranty. 
W sprawie wodoci¹gu w Ciechanowicach  wniosek w zakresie wodoci¹gowania wsi jest 
zùo¿ony  do Urzêdzie Marszaùkowskiego  i czekamy na jego rozstrzygniêcie. 
Radny Andrzej Mitczak poinformowaù , ¿e do 5 pa¿dziernika b.r. jest mo¿liwo�ã skùadania 
wniosków na podobne  cele na co jest  8 milionów ,  pyta wiêc czy nie warto byùoby 
dodatkowo te¿ taki wniosek zùo¿yã. Wójt  przypomniaù, ¿e wniosek jest ju¿ zùo¿ony i 
czekamy na dalszy ci¹g. 
W sprawie po¿arów w Ciechanowicach Gmina wypùaciùa pogorzelcom zgodnie z prawem 
pieni¹dze za straty poniesione w wyniku po¿aru poniewa¿ budynek byù ubezpieczony. 
Sprawcy po¿aru  panu Kazimierzowi  Kubiakowi  jednemu  z lokatorów budynku , którego 
mieszkanie ulegùo spaleniu , te¿ zabezpieczono �rodki na remont  jednak nie mo¿na wykonaã 
remontu tego mieszkania  do momentu naprawienia dachu. Tym czasem pan Kubiak 
zamieszka w Sêdzisùawiu do czasu  wyremontowania jego mieszkania.  
Pomoc po po¿arze w budynku czê�ciowo gminnym w  Domanowie dotyczyùa nie tylko tego 
do czego obliguje prawo lecz znacznie wiêcej,  bo pomagano w uprz¹tniêciu i wywiezieniu 
rzeczy spalonych i mimo wszystko nie odbyùo siê bez  interwencji  policji poniewa¿ zaczêto 
oskar¿aã pracowników. Zniszczenia i straty w budynku  w Domanowie  okazaùy siê du¿e , a 
zniszczenia znacznie gorsze ni¿ w budynku nr 80 w Ciechanowicach  w 2010 roku , dlatego 
wyst¹più do wojewody o jego dofinansowanie  i prace zbli¿aj¹ siê ku koñcowi. Niezale¿nie od 
tego gmina otrzymaùa z tytuùu ubezpieczenia zwrot pieniêdzy za czê�ã gminn¹ i dodaù,  ¿e 
wyremontowane mieszkanie na drugim piêtrze przez dwadzie�cia lat nigdy tak nie wygl¹daùo 
jak po obecnym remoncie.W przypadku dalszej takiej sytuacji nadu¿ywania alkoholu i  
niszczenia mieszkania Opieka  Spoùeczna bêdzie wnioskowaùa o pozbawienie  praw 
rodzicielskich tej rodziny poniewa¿  nadal odbywaj¹ siê  tam libacje alkoholowe i co� z tym 
trzeba zrobiã poniewa¿ zagro¿enie jest w dalszym ci¹gu. Dlatego wójt my�li o jakim� maùym 
mieszkaniu dla tej rodziny w innym  miejscu tym bardziej , ¿e gmina nie che mieã w tym 
budynku udziaùu jedynie �wietlicê , która jest w tym budynku.  
W zniszczonej natomiast po po¿arze �wietlicy wykonano wszystko,  to czego oczekiwaùa 
Rada Soùecka w Domanowie.  
W Wie�ciszowicach  sprawa po¿aru jest wyja�niana.     
W sprawie przyjêcia  funkcji w OSP zrobiù to po to, ¿eby przeùo¿yã to na dofinansowanie 
Marciszowa. 
W sprawie powstania sklepu Dino nic na ten temat nie wie wiêc jest to kolejna plotka. 
Uwag  do udzielonych odpowiedzi przez wójta gminy nie wniesiono. 
Ad.12. 
Zamkniêcie obrad sesji. 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
protokoùowaùa                                                                         Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Gra¿yna Dudczyk                                                                             Henryk Mazur     


